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PROTOKÓŁ NR XLIX/18 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 31 sierpnia 2018 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    27 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XLIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLIX sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

a) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Zgierskiego, położonej w Ozorkowie (dz. 113/4, obr. 0-1); 

b) wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia Skarbu Państwa - 

nieruchomości położone w Ozorkowie, w obrębie O - 2 oraz gm. Ozorków,  

w obrębie Wróblew, oznaczone jako działki ewidencyjne numer: 82/5, 64/38, 64/18, 

62/1, 63/1, 64/16, 64/26, 64/28, 64/30, 64/32, 64/34, 64/36, 64/22;   

c) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 - druk A. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

7. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Oświadczenia i wnioski radnych. 

10. Zamknięcie obrad XLIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XLIX sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 1305. Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy 

obecności. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przekazała, że sesja została zwołana w trybie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r.                   

o samorządzie powiatowym na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego, który stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad. 2 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                        

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2018 – 2028.                             

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały                

w sprawie zmiany przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego.                             

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało    2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XLIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLIX sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

a) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Zgierskiego, położonej w Ozorkowie (dz. 113/4, obr. 0-1); 

b) wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia Skarbu Państwa - 

nieruchomości położone w Ozorkowie, w obrębie O - 2 oraz gm. Ozorków,  

w obrębie Wróblew, oznaczone jako działki ewidencyjne numer: 82/5, 64/38, 64/18, 

62/1, 63/1, 64/16, 64/26, 64/28, 64/30, 64/32, 64/34, 64/36, 64/22;   

c) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 - druk A                                  

– po autopoprawkach; 

d) zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego                        

na lata 2018 – 2028; 

e) przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

7. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Oświadczenia i wnioski radnych. 

10. Zamknięcie obrad XLIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XLVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLVIII sesji.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 3 stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 
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Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył następujące interpelacje: 

1) prosił, żeby Starosta uzasadnił, dlaczego na przebudowę drogi powiatowej Sierpów, już 

dawno zaplanowaną w planie inwestycyjnym, rok czasu będzie robiony trzeci przetarg 

mimo że zgłosili się wykonawcy. Wystarczyło dołożyć pieniędzy, przesunąć je tak jak 

nieraz Zarząd przesuwa bez informowania radnych, bo ma taką możliwość. Prosił                    

o  rozpisanie, dlaczego został unieważniony pierwszy przetarg, drugi przetarg. Dlaczego 

realizacja inwestycji w okręgu nr 6 trwa tak opieszale. Dlaczego Starosta zdjął drogę 

Lorenki z planu inwestycyjnego, to powinno być zrealizowane. Dlaczego Starosta po tym 

ostatnim przetargu nie przesunął środków, nie zwołał sesji nadzwyczajnej, żebyśmy mogli 

tych środków dołożyć, tylko czekaliście aż wreszcie doszło do impasu, który doprowadzi 

do tego, że w tym roku ta inwestycja nie będzie zrobiona. Radny prosi o takie pisemne 

obszerne uzasadnienie; 

2) w jakiej wysokości od początku kadencji do chwili obecnej członkowie Zarządu                               

(w rozbiciu na poszczególnych członków) otrzymali dodatki specjalne. 

 

Radny Michał Pilarski zapytał: 

1) na jakim etapie jest złożony wniosek na Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego, czy on 

przeszedł, kiedy dostaniemy pieniądze. Jest już za chwile wrzesień a Starosta obiecywał, 

że we wrześniu będą te pieniądze; 

2) na jakim etapie jest wniosek, jaki jest stan na dzisiaj i czy będą pieniądze na szkołę                    

w Aleksandrowie. 

Następnie radny przekazał, że zostały już ogłoszone wybory, jesteśmy w kampanii wyborczej, 

obowiązują nas przepisy Kodeksu wyborczego. Wezwał Starostę o natychmiastowe 

zaprzestanie agitacji wyborczej w budynkach Starostwa Powiatowego i na terenie urzędu. 

Chodzi o Kurier Zgierski, jest to agitacja wyborcza, periodyk wydawany przez 

stowarzyszenie, które zgłosiło kandydata, kandydat jest oficjalnym kandydatem, 

zarejestrował swój komitet wyborczy. Nadmienił, że stosowne zgłoszenia do stosownych 

instytucji już dokonał, natomiast żeby nie narażać dalej Starosty na kary pieniężne wezwał do 

natychmiastowego z dniem dzisiejszym, w tej chwili  zaprzestania agitacji wyborczej. Niech 

ktoś z urzędu pozbiera i wyrzuci niepotrzebne materiały wyborcze, które znalazły się na 

terenie urzędu. 

 

Radna Lidia Elert  złożyła interpelacje dotyczące: 

1) możliwości utraty uprawnień do kierowania pojazdami – załącznik nr 8 do protokołu; 

2) inwestycji przebudowa układu komunikacyjnego w Ozorkowie w celu zapewnienia 

bezpośredniego połączenia ze strategicznymi centrami logistycznymi – załącznik nr 9                 

do protokołu; 

3) podwyżki dla pracowników niepedagogicznych – załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radny Witold Kosmowski podniósł następujące sprawy: 

1) po artykule w Wieściach z Głowna i Strykowa odnośnie drogi w Tymiance pojawiła się 

informacja (może nie do końca dobrze dookreślona przez redaktora), że będzie 

prowadzona kolejna inwestycja na tej drodze, która została odebrana bez uwag i będzie 

odprowadzana woda – napisane jest że przez rów. Też jest napisane, że  z drogi na Lipę. 

Radny nie wie, czy od drogi, gdzie jest obecnie fabryka okien, do któregoś rowu w tym 

kierunku, czy w jakimś innym – prosi o sprecyzowanie tego. Z jakiego zadania to zostanie 

opłacone. Jeżeli mówimy o rowie, czy o jakimś odwodnieniu, to czy nie będzie potrzeba 

decyzji środowiskowej. Bo sam Starosta Burmistrzowi, jeżeli wykopał rów bez 

odpowiednich pozwoleń, wydał decyzję nakazującą to zasypanie i czy nie poniesiemy 

kosztów a później się okaże, że zrobiliśmy niekoniecznie zgodnie z prawem i znowu coś 

będzie nie tak na tej drodze. Ludzie nadal krytycznie się do tego odnoszą, bo po deszczach 

są zastoiny wodne. Ma nadzieję, że Starosta w ramach gwarancji podejmie jakieś 

działania, żeby ten problem rozwiązać;  
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2) kończy się kadencja i chciałby się dowiedzieć, ile osób było zatrudnionych na dzień                       

1 grudnia w 2014 roku w Starostwie Powiatowym (przez umowę o pracę, umowę                        

o dzieło, roboty publiczne, prace interwencyjne, staż), a ile jest na dzień dzisiejszy,                        

czyli 31 sierpnia 2018 roku. Najlepiej tabelarycznie, bo najlepiej będzie widać jak zostało 

zwiększone zatrudnienie.  

 

Radny Dominik Gabrysiak przekazał, że na BIP pojawiła się taka informacja, o wyniku 

naboru na stanowisko od specjalisty do głównego specjalisty Biura Inwestycji i Remontów.                                                   

I już nawet wiemy, kto wygrał, bo czytając dalej Zgodnie z decyzją Starosty Zgierskiego 

Bogdana Jaroty z dnia (dzisiaj mamy 31 sierpnia) 3 września w wyniku zakończenia naboru 

na wolne stanowisko urzędnicze głównego specjalisty Biura Inwestycji i Remontów został 

zatrudniony Pan Waldemar Mrulewicz, zamieszkały w Zgierzu. Pan Waldemar Mrulewicz 

wykazał się wykształceniem wyższym, ukończonym w Szkole Wyższej Służby Pożarniczej.                    

Po przeprowadzonej rozmowie kwalifikacyjnej (ciekawe kiedy, może 2 września) Komisja 

stwierdziła, że zaprezentowane doświadczenie zawodowe gwarantuje prawidłowe 

wykonywanie obowiązków na stanowisku urzędniczym. Nawet wiemy, ile kandydat punktów 

uzyskał. Radny prosił, żeby do 3 września dostał odpowiedź na tę interpelację, czyli                           

w poniedziałek, skąd się to znalazło. „Nie wiem, co mam z tym zrobić, to jest dokument, Pan 

to na BIP powiesił, Pan się pod tym podpisał. Nie wiem, czy Pan to czytał, ale się Pan 

podpisał i tu mam Zgierz, 3 września.”   

 

Radny Piotr Szewczyk zapytał, w jaki sposób zabezpieczony jest dojazd do budowy hali 

sportowej w Aleksandrowie Łódzkim  przy Zespole Licealno-Sportowym. Wczoraj wyjeżdżał 

tam tir niskopodwoziówka z kontenerami budowlanymi, zatrzymano ruch na                                       

ul. Warszawskiej. Rozumie, że zaczęliśmy wczoraj zwozić sprzęt na budowę, tylko nie mamy 

jakby dojazdu konkretnego, bo tam wjechać od strony ul. Warszawskiej nie ma jak. Widział, 

jak tam zachowywali się ci ludzie, zamykali przejazd, kierowca się nakombinował. Czy to 

jest  docelowy wjazd do tej budowy, czy może będzie coś zmieniane, bo przy tych warunkach 

co teraz, ta inwestycja nie ma możliwości być odebrana, bo tam ani nie ma możliwości 

dojazdu straży pożarnej, nie wie jak tam będą wjeżdżały autobusy. Coś tutaj po prostu 

Starostwo nie dopilnowało.    

 

Radny Tomasz Jędrzejczak był zainteresowany, ile było w roku bieżącym delegacji 

zagranicznych ze strony Starostwa, jakie środki finansowe poszły na ten cel, w jakim 

terminie, dokąd i kto korzystał z tych delegacji.  

 

Radna Bożena Palmowska prosiła o udzielenie informacji dotyczących: 

1) inwestycji wykonanych w Powiecie Zgierskim w obecnej kadencji; 

2) sali gimnastycznej w Zespole Szkół Nr 1 im Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu, czy ona 

jest już remontowana, czy nie. 

Następnie zapytała, dlaczego miasto powiatowe Zgierz przez tą kadencję było traktowane po 

macoszemu. Dlaczego niestety te inwestycje, które były zaplanowane, się nie udało wykonać. 

Uważa, że powinniśmy mieć pieniądze dzielone równo i oczywiście w każdym co roku 

mieście powinny być jakieś inwestycje. „A nie tylko robiliśmy gdzieś tam, a tutaj miasto 

powiatowe powinniśmy naprawdę pokazywać, ile mamy ciekawych rzeczy zrobionych, ile do 

zaoferowania mieszkańcom, a my tutaj niestety nie mamy nic. I proszę mi nie mówić, że nie 

ma wykonawców.”  

 

Radny Michał Pilarski nawiązując do sprawy podniesionej przez radnego Piotra Szewczyka, 

to zdaje się my mamy wjazd, obsługę komunikacyjna tej inwestycji uzgodnioną przez tą 

drogę spółdzielni. Nie powinniśmy używać wjazdu od ul. Warszawskiej, bo stracimy 

ewentualną dotację. Tak wynika z odpowiedzi udzielonej radnemu na interpelację.  

Następnie zwracając się do radnej Bożeny Palmowskiej powiedział, że co drugą sesję mówi, 

że miasto Zgierz jest traktowane po macoszemu. Proponowałby swojego kolegi partyjnego 
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Wicestarosty zapytać, albo chociaż prześledzić odpowiedzi na jego interpelacje.   

 

Radny Witold Kosmowski zadał pytanie, na jakim etapie jest postępowanie odnośnie posesji  

we Wróblewie 37B. W lipcu otrzymał odpowiedź, że było wystąpienie do właścicielki firmy. 

Ma nadzieję, że nadal to postępowanie jest toczone i chciałby uzyskać wiedzę, czy jakieś 

Starosta poczynił kroki, ponieważ śmieci nadal są, właścicielki nikt nie widział. Lepiej 

poczyńmy już teraz pewne działania, niż żeby się powtórzyło nieszczęście Zgierza, 

oczywiście w dużo mniejszej skali, ale to jest jakiś problem. Prosił o informacje, co jest 

podjęte w sprawie śmieci na ww. posesji. 

 

Zdaniem radnego Piotra Szewczyka od ul. Daszyńskiego nie ma możliwości dojechania do 

inwestycji budowa hali sportowej w Aleksandrowie, bo tam jest różnica terenu za Polo 

Marketem metr wysokości i jest z tamtej strony kort sportowy tenisowy. To znaczy,                               

że będziemy rozbierali kort, przejeżdżali przez ten kort. Jeżeli puścimy tam sprzęt budowlany, 

to zniszczymy jedną inwestycję, żeby robić drugą?   

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że ustosunkuje się do tej wypowiedzi w odpowiednim 

punkcie.   

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XLIX sesję stanowią załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad. 5a) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego, położonej w Ozorkowie (dz. 113/4, obr. 0-1) 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIX/538/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego, położonej w Ozorkowie                           

(dz. 113/4, obr. 0-1) stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 4 stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

  

Ad. 5b)  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia 

Skarbu Państwa - nieruchomości położone w Ozorkowie, w obrębie O - 2 oraz gm. Ozorków,  

w obrębie Wróblew, oznaczone jako działki ewidencyjne numer: 82/5, 64/38, 64/18, 62/1, 

63/1, 64/16, 64/26, 64/28, 64/30, 64/32, 64/34, 64/36, 64/22 stanowi załącznik nr 15                                  

do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały.  

 

 



6 
 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIX/539/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat 

Zgierski mienia Skarbu Państwa - nieruchomości położone w Ozorkowie, w obrębie O - 2 

oraz gm. Ozorków, w obrębie Wróblew, oznaczone jako działki ewidencyjne numer: 82/5, 

64/38, 64/18, 62/1, 63/1, 64/16, 64/26, 64/28, 64/30, 64/32, 64/34, 64/36, 64/22 stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 5 stanowi załącznik nr 17                                 

do protokołu. 

                      

Ad. 5c)                 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk A stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk A po autopoprawkach przyjętych w dniu 31 sierpnia 2018 r. stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

― Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

― Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

―  Budżetowo-Finansowej, 

― Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Radny Michał Pilarski zapytał, a co z tymi zadaniami, które zostały zlikwidowane w Zgierzu, 

czyli chodnik na ul. Gałczyńskiego i chodnik na ul. Musierowicza. One będą w jakiś sposób 

realizowane, w jakiejś formie okrojonej, czy po prostu z nich zrezygnowaliśmy? 

 

Skarbnik odpowiedziała, że nie powiedziała, że zadania te zostały zlikwidowane. Zostały 

zmniejszone środki. Zlikwidowane zostały Lorenki i 11 Listopada. Natomiast Musierowicza 

nakładka oraz remont chodnika środki zostały zmniejszone.  

 

Radny Michał Pilarski zastanawiał się, dlaczego zostały zmniejszone środki, czy to się udało 

zrobić taniej,  czy ograniczyliśmy zakres tego remontu.  

 

Skarbnik powiedziała, że musieliśmy znaleźć środki na brakująca kwotę na przebudowę 

skrzyżowania ulic Gałczyńkiego i Parzęczewskiej.  

 

Radny Michał Pilarski dopytywał, w jaki sposób będą realizowane te dwa zadania.                            

Co zrobimy mniej, albo czy ewentualnie udało się je wykonać taniej i dlatego zmniejszyliśmy 

środki.  
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Starosta odpowiedział, że nie ma tu nic taniej. Jest wyłoniony wykonawca na skrzyżowanie 

Gałczyńskiego-Parzęczewska i niestety w wyniku negocjacji okazało się, że o 400 tysięcy                          

z przechodem małym, inwestycja jest droższa niż było planowane i trzeba koniecznie szybko 

zabezpieczyć te środki, bo inaczej ta inwestycja będzie zagrożona. Natomiast w przetargach, 

które były ogłoszone na tę chwilę można było zrobić tylko ten ruch, bo wolnych środków, 

które moglibyśmy szybko zwiększyć, po prostu nie było. I stąd też jest ta decyzja, żeby zrobić 

skrzyżowanie musieliśmy ten ruch wykonać.    

 

Radny Krzysztof Łebedowski przekazał, iż dzisiaj na komisjach podnosił sprawę przebudowy 

drogi w Sierpowie. Boli go ta sprawa, że trzeci raz zorganizowany będzie przetarg. Boi się,  

że ta droga w tej kadencji nie zostanie zrobiona. „Ja widzę, że nie przesuwacie państwo 

środków w miarę elastycznie, choć macie taką możliwość. Sesję nadzwyczajną, można 

powiedzieć, na koniec miesiąca zrobiliście, gdzie mogliście zrobić ją wcześniej, mogła być 

już podpisana umowa - nie została podpisana z wykonawcą. Z tego co tutaj Pan mówił na 

komisji, co już pytałem, firma złożyła w wersji elektronicznej zgodę na wydłużenie terminu  

związania ofertą. Ale cóż z tego, jak firma złożyła zgodę, okazuje się, że teraz dopiero 

dowiedzieliście się, że trzeba przetarg unieważnić. Panie Starosto ja powiem wprost, żeby 

trzy razy organizować przetarg, gdzie są wykonawcy, a mówi pan, że często nie ma 

wykonawców np. na drodze w Maszkowicach, to ja nie wiem, raz Pan mówi, że nie ma 

wykonawców, raz że są wykonawcy, ale wy nie potraficie elastycznie do tego podejść, żeby 

zrealizować. Was jest tam pięciu ludzi. Co wy po prostu nie chcecie tego zrobić, czy nie 

potraficie. No Panie Starosto niech Pan mi odpowie, czy do końca tej kadencji będzie 

zrobiona droga w Sierpowie i ten chodnik w Maszkowicach, bo to już jest po prostu 

karygodne.”   

 

Radny Michał Pilarski powiedział: „ja rozumiem, że wam zabrakło pieniędzy, powiedziała to 

Pani Skarbnik i Pan przesunął te środki ze Zgierza do Zgierza. W związku z tym, że nie 

zgłosił się wykonawca, wy w ogóle nie planujecie w tym roku robić chodnika na 

Gałczyńskiego i Musierowicza - tak? I ile pieniędzy na to zadanie zostało.” 

 

Radny Michał Pieruń oznajmił, że podziwia strategię i taktykę tłumaczenia Zarządu.               

Na komisji zadał pytanie odnośnie skrzyżowania Gałczyńskiego-Parzęczewska, dostał 

odpowiedzieć, że jest postępowanie z wolnej ręki. Oczywiście kibicuje, cieszy się bardzo, 

żeby to tylko zostało być robione. Następnie zadał pytanie, czemu Zarząd nie zdjął tych 

dwóch pozycji, chodnik na ul. Piotra Skargi i Musierowicza. Przecież zostało pieniędzy                    

57 tys. zł na nakładkę, wiadomo że to jest po prostu niemożliwe. Za tę kwotę to można kilka 

wjazdów zrobić. Czy dlatego, żeby to ładniej wyglądało, że to będą realizowane inwestycje. 

Radni z troski starają się zgłaszać różne poprawki, natomiast czasami potem to jest takie 

ratowanie sytuacji, bo musieliśmy coś zrobić, bo nie było innej możliwości. Były popełnione 

błędy wcześniej i teraz to ratowanie wygląda właśnie tak jak wygląda.    

 

Starosta podkreślił, że jest po prostu potrzeba chwili i nie mamy wyjścia. Tak jak powiedział, 

jeśli nie zabezpieczymy szybko środków na skrzyżowanie, to po prostu go nie zrobimy.                      

Nie likwidowaliśmy tego zadania, ponieważ jeszcze liczymy na to, że się jakieś środki pokażą 

i będzie można ten przetarg po prostu powtórzyć. Być może będą przesunięcia z inwestycji 

termomodernizacyjnych jakieś, czy też budowa hali i wtedy mogą się środki jakieś uwolnić, 

co byśmy mogli ponownie środki uzupełnić i powtórzyć tenże przetarg.   

 

Radny Michał Pilarski prosił na piśmie o konkrety skąd Starosta planuje przesunąć środki,                  

bo do końca kadencji zostało półtora miesiąca i tak naprawdę zostawiamy następnej kadencji  

„żabę, którą Pan zostawia. Po raz kolejny Zgierz traci. Można było te środki przesuwać nie                         

z inwestycji zgierskich, tylko z jakiś innych, skoro już żeście się zdecydowali. Natomiast dla 

mnie to wygląda jak powiedział radny Pieruń trochę sztuka dla sztuki, to co w tej chwili 
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robicie. Będziemy przebudowywać skrzyżowanie Gałczyńskiego-Parzęczewska bez remontu 

chodników do tego skrzyżowania doprowadzających. To jest ciąg tych ulic. I nagle coś,                               

co miało wyglądać na kompleksową i fajną inwestycję w Zgierzu, logiczną w swojej 

konstrukcji, po raz kolejny z niewiadomych przyczyn jest wystrzelone w kosmos tak 

naprawdę. Bo ja nie wierzę, że Pan znajdzie dodatkowe środki, a poza tym kiedy Pan 

zamierza ogłosić ten przetarg. Przypominam, że 21 października za pasem, to powinien Pan 

już wiedzieć, jakie będą przesunięcia we wrześniu, żeby chociaż próbować ten przetarg 

ogłosić. Bardzo proszę, żeby Pan Starosta przygotował dla mnie symulację skąd Pan zamierza 

przesunąć i jakie środki po to, żeby jeszcze przed końcem kadencji na te dwa zadania ogłosić 

po raz kolejny przetarg. Nie musi mi Pan odpowiadać w tej chwili, bardzo proszę                              

o odpowiedź na piśmie.”  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIX/540/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 6 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 5d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały XLII/455/18 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

22 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2018 - 2028 stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

― Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

― Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

―  Budżetowo-Finansowej, 

― Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Radny Dominik Gabrysiak jak Skarbnik przewiduje, jaki plan na rok 2019, jeżeli chodzi                  

o przebudowę układu komunikacyjnego w Ozorkowie, po tej decyzji Zarządu. Na komisji 

Skarbnik mówiła, że dokładnie nie wie, czeka na pewne informacje, ale mniej więcej może 

powiedzieć czy to jest rzędu 1 800 000, 2 000 000, 3 000 000 zł. 

 

Skarbnik odpowiedziała, że do chwili obecnej nie wie, jakie są wydatki miasta Ozorków, 

które rozliczy dotację powiatu. Jeżeli dostanie takie rozliczenie z miasta Ozorkowa i będzie 

tam informacja, że to jest ostateczne rozliczenie, są wszystkie wydatki, o które wystąpiła 

Gmina Miasto Ozorków, wtedy będzie miała pewność jaką kwotę przenieść na rok 2019. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  18 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIX/541/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2018 - 2028 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 7 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 5e) 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. Następnie przekazała pozytywną opinię 

Komisji Statutowo-Prawnej do projektu uchwały. 

 

Radny Michał Pilarski nie widział powodów do przedłużenia, uważa, że nie muszą się zbierać 

komisje, spokojnie możemy tą sprawę omówić  teraz. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIX/542/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi                

na Starostę Zgierskiego stanowi załącznik nr 26 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 8 

stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

   

Ad. 6 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu.    

 

Ad. 7 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Starosta oświadczył, że odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie w statutowym 

terminie.  

Niemniej jednak odnosząc się do zapytania radnej Lidii Elert przekazał, że nie ma w tej 

chwili takich obaw, nie ma takiej sytuacji, żeby ktokolwiek stracił prawo jazdy. Uspokaja 

mieszkańców Ozorkowa jak i całego powiatu, że takie przesłanki po prostu nie zachodzą.  

Natomiast co do zapytania radnego Witolda Kosmowskiego odnośnie zatrudnienia, zwrócił 

uwagę że od początku tej kadencji zmieniliśmy trochę system, mianowicie wyeliminowane 

zostały usługi zewnętrzne, jak: firma sprzątająca zostały zatrudnione sprzątaczki, obsługa 

prawna  i powołany oddział patrolowo-remontowy przy Wydziale Drogownictwa.  Prosi, 

żeby radny wziął to pod uwagę, bo po prostu liczby w tabelkach nie będą odzwierciedlać tak 

naprawdę rzeczywistości. Żeby radny się ustosunkował, w jakiej formie ma to być, czy nie 

brać pod uwagę tych ludzi, czy ewentualnie w jakiś inny sposób radny sobie życzy tej 

odpowiedzi.  

 

Ad. 9 

Radny Michał Pilarski powiedział: „Panie Starosto statystycznie jak Pan mówi, że wszystko 

będzie okej i takie rzeczy i jak patrzę, czy tak prześledziłem co Pan mówił, kiedy było okej,                          

to mnie kompletnie nie uspokoił. Wręcz przeciwnie cyferki statystyczne są przeciwko Panu       

w tym uspokajaniu, bo co Pan uspokaja, to w 90% nie wychodzi, jest tak jak mówią radni                      

i mają ich obawy. W związku z tym mam prośbę, żeby odpowiedź na piśmie dla Pani Lidii 
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Elert dotyczącej tych praw jazdy, żeby Pan również do mnie przekazał, jeżeli jest taka 

możliwość - bo rozumiem że będzie Pan odpowiadał na piśmie i pokaże Pan jak gdyby 

podstawę prawną, że nie ma obaw. Mam też pytanie, bo jak Pan mówił z tą zmianą  obsługi 

prawnej, to się ciężko zdziwiła Pani mecenas. To jak to jest, jest zewnętrzna, czy nie. 

Zdziwienie było mocno, że tak powiem,  ekspresyjne ze strony Pani mecenas  i trochę mnie 

zaniepokoiło.” Następnie radny nawiązał do materiału, który radni otrzymali. Zadał pytanie 

odnośnie 44 strony, gdzie Starosta zrobił sobie zdjęcie obok samochodu, którego jest do 

odczytania numer rejestracyjny. Czy Starosta zawiadomił policję, że parkuje on na ścieżce 

rowerowej.  

 

Radny Dominik Gabrysiak prosił, żeby Starosta odniósł się do jego interpelacji. Żarty się 

kończą, nie wie czy Starosta antydatował ten dokument, czy to jest przypadek, czy to jest 

jakiś czeski błąd. Czy Starosta się do tego odniesie, bo odnosi się do wszystkich tematów, 

tylko nie do tego. Niech to Starosta dalej lekceważy, to jest jego wybór. Radny rozumie,                  

że nabór został przeprowadzony w sposób prawidłowy, taką odpowiedź dostanie. Jakie były 

kryteria też, bo rozumie że skoro ten Pan wygrał, to może Starosta rozważy, żeby np.                 

w Wydziale Ochrony Środowiska znalazł miejsce, żeby takie działania profilaktyczne jeżeli 

chodzi o pożary prowadził. Nie wie, jakie Starosta ma plany. Bardzo prosił, żeby Starosta się 

do tego ustosunkował, bo żarty się kończą powolutku. 

Następnie radny zapytał, czy i jacy naczelnicy złożyli wypowiedzenie w ostatnich dniach,                   

w ciągu ostatniego tygodnia.    

 

Radny Witold Kosmowski oznajmił, że oczywiście zdaje sobie z tego sprawę, że oprócz 

zwiększenia pustych etatów były takie przejęcia pracowników. Prosił, żeby w odpowiedzi na 

zapytanie napisać: obsługa prawna w 2014 roku była prowadzona przez kancelarię taką i taką, 

koszt obsługi prawnej kosztował tyle i tyle, zatrudniliśmy 2, 3 czy pięciu radców prawnych, 

kosztuje nas to tyle. Tak samo w przypadku obsługi technicznej, która sprząta. Rzeczywiście 

pamięta, że była, ale zlikwidowaliśmy choćby spółkę Infrastrukturalną, więc na pewno nam 

statystycznie ileś tam osób z tej spółki ubyło. Następnie nawiązał do informacji, którą radni 

otrzymali. Na stronie 45 podane jest, że w 2015 roku było 21 379 000 zł na inwestycje. Jak by 

ten rok 2015 rozbić, bo wydaje się, że Starosta tutaj dodał kilka milionów jak nie kilkanaście 

przebudowę dróg na terenie Gminy Stryków  zadanie A i zadanie B, gdzie koszt tej inwestycji 

był ponad 13 mln zł, a powiat dawał tylko mln zł na zadanie B, czyli na drogi w okolicach 

Niesułkowa i 1,5 mln zł na drogi w okolicach Dobrej. W ramach  tego zadania oprócz dróg 

powiatowych było 31 bodajże kilometrów dróg gminnych, więc może nie potrzebnie się tak 

dodawać. Natomiast a propos tego zdjęcia, to też Starostę podziwia, bo już zdjęcie jest 

zrobione i opisane w chodniku, a na komisji Starosta powiedział, że dopiero ten chodnik 

zostanie połączony za 10 dni. Rozumie, że  idą wybory, akurat ten chodnik w Bratoszewicach 

jest tak nieszczęśliwym, że np. te 600 metrów zostało wybudowane w 6 dni z czego 3 dni 

świąteczne, więc zdaniem radnego tam są jeszcze różne cuda.   

 

Radny Krzysztof Łebedowski zaznaczył, iż dzisiaj na komisji już sygnalizował, że jest 

problem dodzwonić się do niektórych wydziałów w Starostwie. Prosił o podanie stanu 

zatrudnienia  w całym Starostwie we wszystkich wydziałach na początku kadencji i na koniec 

tej kadencji, czyli na 31 sierpnia br. Bo widzi że jest problem z realizacją inwestycji, jest 

problem z odbieraniem telefonów, jest problem ze wszystkim. Chciałby wiedzieć czy się 

zmniejszyło to zatrudnienie, czy się zwiększyło. Prosił o pisemną informację.    

 

Przewodnicząca Rady przypomniała o obowiązku składania oświadczeń majątkowych                              

na 2 miesiące przed końcem kadencji ostatecznie do 17 września ze stanem majątkowym na 

dzień 16 września. Następnie zabrała głos na temat budowy hali w Aleksandrowie. Jako radna 

z Aleksandrowa jest bardzo zobowiązana Radzie, radnym tym głosującym i tym 

wspierającym inaczej, że do budowy hali dojdzie, bo to są pertraktacje i starania wieloletnie. 

Nie zadziało się to w tym roku, ani w ubiegłym. Zanim jeszcze powstał Łódzki Obszar 
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Metropolitalny już były rozpoczęte starania budowy hali i na całe szczęście znalazły się 

pieniądze nie w ŁOM, to w RPO. Cieszmy się z budowy tej hali, nie szukajmy dziury                        

w płocie. Cel jest chyba jeden dla miasta, obojętnie kto będzie rządził w samorządzie 

aleksandrowskim, czy w powiecie, żeby ta hala powstała, bo  ona rozwija szkołę i hala daje 

przetrwanie szkole i hala pozwoli na zwiększenie efektywności i wyników sportowych i na 

nabór do tej szkoły. Szkoła ta przez wiele lat miała problemy z naborem. Teraz to już jest 

inaczej, jest płynnie. Wjazd, o którym nadmieniał radny Piotr Szewczyk, który był zapodany 

w projekcie był jedynym wjazdem do szkoły, który funkcjonuje tam od zarania. Nikt się nie 

mógł spodziewać, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad zakwestionuje wjazd, 

ale tak się stało. Borykamy się z tym wspólnie. Samorząd aleksandrowski starał się też 

wprowadzić wjazdy alternatywne. Jesteśmy po wspólnych rozmowach z właścicielami 

działek, które mogłyby być udostępnione w tym celu. Jedną z tych działek jest działka 

należąca do Spółdzielni Mieszkaniowej, która to wyraziła zgodę. Następną działką, która 

mogłaby służyć za wjazd alternatywny w razie potrzeby, jest działka osoby prywatnej, ona też 

wyraziła zgodę. Ma nadzieję, że zostanie przekazany wykonawcy plac i rozpoczynamy 

normalnie budowę, żebyśmy mogli to pozytywnie wykorzystać w zbliżającej się kampanii 

wyborczej. 

 

Radny Michał Pilarski wskazał, że od 2016 roku Starostwo było poinformowane pismem                     

z GDDKiA, że nie będzie możliwości uwzględnienia tego wjazdu. Ten dokument znajduje się 

w chyba w Wydziale Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych. 

 

Radny Piotr Szewczyk nawiązał do wypowiedzi Przewodniczącej Rady, że sprawa hali była 

wcześniej. Przewodnicząca jest Sekretarzem w Aleksandrowie, mamy przecież Wicestarostę     

z Aleksandrowa, sprawę przygotowywali, to jak można było tak to zepsuć. Jak można było 

nie przewidzieć tego, że GDDKiA to zakwestionuje, bo tam wjazdu jako takiego nie ma. Nie 

ma możliwości, żeby do takiej szkoły do takiej hali dojechał autobus czy straż pożarna. 

Można było to wcześniej przygotować. Radny tam rozwiązanie widzi, tylko szkoda bo był 

piękny dojazd od ul. Skłodowskiej, miejsce na parking dla autobusów dowożących dzieci np. 

na zawody, ale nasza gmina to sprzedała. Sprzedaje srebra rodowe, zostają jakieś małe 

dojazdy nieprzemyślane, a pieniążki zostały już roztrwonione i cóż teraz jest kombinacja 

gdzie tą halę. Jeśli było tak to przygotowywane wcześniej, to dlaczego jest to tak zepsute. 

Radny też jest za tym, żeby ta hala była, tylko wie, że inwestycje się przygotowuje  

wcześniej. Radny Michał Pilarski poinformował, że GDDKiA już się do tego odnosiła, 

dlaczego państwo tego nie dopilnowali.       

 

Ad. 10 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XLIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1413. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała  


